
Toespraak van Martin van Rooijen bij de ALV van 50PLUS op 25 
maart 
 
Beste leden van 50PLUS. 
 
Woensdag bereikte ons het bericht dat Hylke ten Cate onverwacht 
overleden is. 
Ik sluit mij aan bij de woorden van onze voorzitter ter nagedachtenis 
van Hylke 
Een partij Icoon is onverwacht van ons heengegaan. 
Ik heb  hem altijd bewonderd om zijn trouw aan de partij en zijn  
voortdurende inzet en beschikbaarheid in diverse belangrijke functies 
in de partij. 
Op  9 maart voerden we samen met Hylke nog campagne op de 
markt in Haarlem. 
 
 
Op deze vergadering praat ik u graag bij over de politieke 
gebeurtenissen in het land en in Den Haag. 
Ik moet mijn collega Martine Baay excuseren. Zij heeft maanden 
geleden afspraken gemaakt met een grote groep en is daarom 
verhinderd. 
 
Voor alles wil ik mijn dank uitspreken aan al die leden die zo hard 
hebben gewerkt in de afgelopen campagne die zo succesvol is 
verlopen. Chapeau! Ik kom nog op ons resultaat terug, maar dit was 
echt klasse! 
 
De uitslagen voor de verkiezingen van de Provinciale Staten hebben 
vooral alle aandacht doen vestigen op de partij die van niets meteen 
in alle provincies de grootste werd, BBB, de BoerBurgerBeweging. 
 
Knap hoor. Zoiets was nog nooit vertoond in ons meestal zo stabiele 
land. Vanaf deze plek wil ik Caroline van der Plas en haar mensen 
daarom nog eens hartelijk feliciteren. Haar prestatie kan zo in het 



Guiness Book of Records. Ik heb ook de aanstaande voorzitter van de 
BBB fractie in de Eerste Kamer Ilona Galas in een persoonlijk gesprek 
gefeliciteerd. Dat wordt een goede samenwerking. 
 
Voor 50PLUS zijn de straks 17 zetels van BBB in de Eerste Kamer 
waarschijnlijk 17 plezierige bondgenoten. We zullen het niet over 
alles eens zijn, maar wat ik hoor en lees van mevrouw Van der Plas en  
mevr Galas en hun kompanen zit toch wel vaak dicht bij ons in de 
buurt. 
 
Maar in al die aandacht voor BBB is er weinig licht gevallen op het 
verkiezingsresultaat van 50PLUS. Dat is jammer, want na jaren van 
neergang zijn we weer voorzichtig aan het terugkomen! 
 
In de Eerste Kamer hebben we nu nog 2 zetels en misschien straks 
nog maar 1, hoewel je het met restzetels nooit weet. Maar als ik naar 
de percentages kijk dan begin ik toch wel weel wat opgewekter te 
worden. 2,3% van de stemmers.  
Als ik dat vergelijk met de Tweede Kamer verkiezingen van 2 jaar 
geleden is dat meer dan een verdubbeling. 2,3 % zou nu 3 Tweede 
Kamerzetels kunnen betekenen. 
Ten opzichte van de Statenverkiezingen hebben bijna alle partijen 
verloren, vooral door de grote winst van BBB. En we moeten niet 
vergeten dat de uitslag van de vorige Statenverkiezingen super was; 
we hadden bijna zelfs 3 zetels in Senaat, hadden toen 4 zetels in de 
Tweede Kamer en stonden hoog in de peilingen voor de Tweede 
Kamer. 
Goed dat we ook 10 zetels hebben behaald in de waterschappen. 
 
Iedereen had ons zowat afgeschreven na het laatste echec in de 
Tweede Kamer en het roven daar van onze laatste zetel. In de 
peilingen van Maurice de Hond stonden we heel lang op 0 zetels, zelfs   
tot enkele weken geleden. En ook in de andere peilingen. 
 
 



Maar onze inspanningen voor de AOW en voor het pensioen in de 
Eerste Kamer is toch nog in heel wat huiskamers doorgekomen. Bij de 
ouderen in ons land begint weer voorzichtig vertrouwen te groeien in 
50PLUS.Mensen zien dat wij de enige politieke partij zijn die echt 
opkomt voor onze Ouderen. Veelbelovend is dat wij veel nieuwe 
kiezers hebben aangetrokken. Wij zijn de partij van de toekomst. 
Wij weten heel goed dat de ouderen zich steeds grotere zorgen 
maken over hun financiele toekomst. Dat  blijkt ook uit de 
onderzoeken die Maurice de Hond voor heeft gedaan in het verleden. 
 
U weet, vertrouwen gaat te paard en komt te voet, zo luidt de 
uitdrukking. Het is maar al te waar. Kiezers vertrekken snel, maar 
komen niet gemakkelijk weer terug. We moeten onze  nieuwe kiezers 
koesteren en bij  de mensen die nu niet op ons hebben gestemd het 
vertrouwen terug winnen. 
Ons kiezerspotentieel is heel groot en de andere politieke partijen 
weten dat maar al te goed. Kijk naar Noord Holland: 3% in de 1 na 
grootste provincie. We hebben in Noord Holland 2 zetels behaald  
een ongekend succes dankzij Anneke en haar geweldige 
campagneteam. Anneke heel erg gefeliciteerd. Ik heb je gisteren  
persoonlijk gecomplimenteerd. Zo onverwacht. Ik was echt verbaasd. 
Door deze extra niet verwachte zetel is mijn zetel veilig en kunnen we 
door samenwerking  nog een 2 e zetel behalen. Zuid Holland haalde 
bijna een 2e zetel dankzij ook een sterke campagne van Ellen en haar 
sterke campagne team. Ook Ellen gefeliciteerd, je hebt het heel goed 
gedaan.  
Een felicitatie ook naar de andere gekozen lijsttrekkers in provincie en 
waterschappen. 
Met Noord en Zuid Holland samen hebben we onze 3 Statenleden 
behouden. Bijna niemand doet dat ons na in de Randstad. Ook in 
Utrecht behouden we onze zetel. 
In de 6 grootste provincies blijven we met 1 zetel vertegenwoordigd. 
In de kleinere provincies met veel platteland hebben alle partijen 
verloren aan BBB. Wij ook. 

 



We moeten de nieuwe kiezers aan ons blijven binden. Daarom hoop 
ik van harte dat wij de komende jaren als sterke eenheid, blijven 
opereren. Eenheid, ik zeg dat woord met nadruk. De senioren in 
Nederland moeten staat op ons kunnen maken! 
 
Ook ons resultaat moest worden behaald, terwijl alle ballen naar BBB 
gingen. Daarom ben ik dubbel zo trots dat we tussen al dat 
spectaculaire gedoe onze positie hebben kunnen houden. Dat is een 
plus en die plus daagt ons uit om nog sterker de aandacht te vragen 
voor de senioren in ons land. 
 
8% Extra AOW 
 
Er is genoeg te doen. Het is dankzij een motie van 50PLUS geweest 
dat de AOW aanzienlijk is verhoogd. De regering had besloten de 
AOW koppeling aan het minimumloon los te laten. Ik heb daar in de 
Eerste Kamer forse stampij over gemaakt in het debat met Rutte over 
de regeringsverklaring op 21 februari . 
Weet u nog? Daar stond in: het minimumloon gaat extra met 7,5% 
omhoog en de koppeling aan de uitkeringen blijft in stand. Tussen 
haakjes stond er achter: behalve de AOW. Met deze 3 woorden 
werden 3,5 mln AOW- ers afgescheept en verder teruggezet als 
tweede rangsburgers. 
 
Mijn forse stampij overtuigde uiteindelijk de meerderheid van de 
Eerste Kamer en toen ik een motie indiende om dat vast te leggen, 
stemde de meeste senatoren mee met 50PLUS. Dat gaf mij een heel 
blij gevoel. Dat mag u best weten! 
Een belangrijke overwinning voor een partij met slechts 2 van de 75 
zetels. 
 
De regering bleef tegensputteren, maar koos uiteindelijk eieren voor 
zijn geld in de Voorjaarsnota. Door wat met tabellen te goochelen 
haalde de regering  er nog heel wat af maar de koppeling bleef. 
 



De AOW werd met 8% extra verhoogd. 
Maar er zat een verraderlijke adder onder het gras. 
De AOW ers moesten de AOW verhoging wel deels zelf betalen. Wat 
was ik boos over deze schandalige behandeling van de AOW ers 
Ik noemde dat een sigaar uit eigen doos. 
Daar is het laatste woord nog niet over gezegd. De Senaat heeft 2  
moties aangenomen van 50PLUS om de AOW toeslag te behouden. 
Die moet blijven zeker bij de hoge inflatie. 
Bedenk dat 1 op de 3 AOW - ers alleen AOW heeft als 
bestaansminimum. Dat zijn 1 mln arme AOW ers. 
 
Pensioenwet 
  
We zijn inmiddels druk bezig met een nog veel groter werk, de 
nieuwe pensioenwet. Wij willen die niet. Voordat ik iets over de 
inhoud zeg, vertel ik u dat ons wantrouwen al begint bij de uitvoering 
straks van die wet. 
 
Daar begint straks de ellende al. Bijna niets wat de overheid de 
laatste jaren wilde uitvoeren is goed gegaan. Ik noem de toeslagen bij 
de kinderopvang, de box 3 belasting, sowieso al die problemen die de 
Belastingdienst meemaakt. Dan zijn er vertragingen bij de IND wat 
leidt tot grote schadeclaims.  
Er zijn veel slachtoffers gemaakt. 
 
Ik zou een tijdje door kunnen gaan. Waar haalt de regering dan het lef 
vandaan om de pensioenen van 10 miljoen Nederlanders in de 
waagschaal te stellen voor een wetsverandering die nergens voor 
nodig is? 
 
De omschakeling kost alleen al miljarden en gigantisch veel 
bedrijfstijd bij alle pensioenfondsen. Dat is geld uit onze pensioenpot! 
Waar moet het anders vandaan komen? De Staat wilde wet invoeren 
maar zegt: mijn naam is haas. 
 



De regering wil bovendien dat alle bestaande rechten vervallen om te 
voorkomen dat er straks eindeloos geprocedeerd gaat worden. Maar 
dat gaat nu helemaal gebeuren. 
50PLUS was, is en blijft tegen dit wetsvoorstel 
Maar  mocht de wet uiteindelijk worden aanvaard dan moeten voor 
50PLUS in elk geval de bestaande pensioenrechten beschermd 
worden en in het bestaande prachtige pensioenstelsel blijven  
50PLUS zegt dus: GA NIET INVAREN. Zeker niet in deze volatiele 
economische tijden. Sluit de bestaande regeling en pas een eventuele 
andere pensioenopbouw alleen toe op nieuwe werknemers. 
Wij willen geen gedwongen onteigening van pensioenrechten van 10 
mln pensioen deelnemers, net zo min als gedwongen onteigening van 
onze boeren. 
 
Een van de dingen die ik de regering ga vragen is of het niet 
verstandig is om van te voren aan de Hoge Raad te vragen hoe die 
denkt dat de rechters straks gaan beslissen. 
   
Dat had de regering ook moeten doen bij al die milieuwetten waar de 
rechter ineens de milieubeweging gelijk ging geven. Een rechter heeft 
geen keus. De wet is de wet. Maar als die niet goed is geschreven, 
dan kun je wachten op de problemen. 
 
Er staan heus al heel wat advocaten klaar om voor hun cliënten te 
gaan procederen tegen de nieuwe pensioenwet. Dan is het verstandig  
om nu al te weten of de wet gaten bevat. Er komen massa claims. De 
Claimstichting  Pensioen is al opgericht door KBO Brabant samen met 
4 andere KBO,s met totaal 220.000 leden. 
  
Maar die nieuwe pensioenwet is sowieso helemaal niet nodig. Toen 
de rente laag was mocht er niet geïndexeerd worden. Mocht dat niet 
van de nu geldende wet? Ja hoor, dat kon best. Het mocht niet van 
Klaas Knot van de Nederlandsche Bank en van het ministerie van 
Financiën.  
 



Nu de rente weer wat hoger is, mag het weer, maar intussen hebben 
veel pensioenen tientallen procenten achterstand gekregen. Ik heb 
steeds gezegd, ook toen de rente laag was: indexatie is niet alleen 
verantwoord vanuit de beleggingen gezien, vanuit de koopkracht van 
de gepensioneerden is het zelfs nodig! 
 
 
Maar je praatte steeds tegen dovemans orden. De nu voorliggende 
nieuwe wet moet de bekroning zijn van het werk van de 
Nederlandsche Bank en van Financiën. Bekroning van Kroonjuweel 
van D 66. “Het wordt straks gemakkelijker om te indexeren”, wordt nu 
gezegd. Dat had nu met de bestaande wet ook gekund. Maar bij die 
nieuwe wet hoort ook, en dat hoor je niet zo vaak, dat de 
gepensioneerden marktrisico gaan dragen.  
Straks krijgen ze echt last van economisch slecht tij. Dan gaat het 
pensioen gewoon omlaag, als men dat nodig vindt. Voor 50PLUS is dit 
onaanvaardbaar. 
De strijd in de Eerste Kamer is al begonnen. We hebben al adviezen 
gekregen van heel wat deskundigen, waarbij het “Doe het niet!” veel 
vaker was te horen dan de regering fijn zal hebben gevonden. 
50PLUS heeft meer dan 500 schriftelijke vragen gesteld over allerlei 
onderdelen van het wetsvoorstel. Ook de andere partijen hebben 
vragen ingeleverd, maar alles bij elkaar niet zoveel als alleen al 
50PLUS! 
Gisteravond zijn de antwoorden van de minister naar de Eerste Kamer 
gestuurd. Reken maar dat ik die grondig ga bestuderen. 
 
Nog mooier zou het zijn als de huidige Eerste Kamer de behandeling 
van het wetsvoorstel niet af krijgt. De nieuwe Eerste Kamer na de 
verkiezingen deze maand is er vanaf juni. Daar hebben de 
regeringspartijen veel minder zetels dan nu en ook samen met PvdA 
en GroenLinks is er dan misschien geen meerderheid. De stemming 
zal dan voor de regering erg moeilijk worden. 
 



Dames en heren, ik keer nog even terug naar BBB. Die partij is er in 
geslaagd de ontevredenheid van Nederland aardig onder één hoed te 
vangen. Tot nu toe stoven de kiezers alle kanten uit. Nu voor iedereen 
duidelijk wordt waar de meeste ontevreden kiezers zitten, wordt die 
groep als machtsblok veel interessanter. 
 
Links had het meestal over extreem rechts als het over een 
protestpartij ging. Dat hielp- wat tegenwoordig wordt genoemd “de 
Linkse wolk”- aardig met het aanvoeren van de agenda. Samen met 
klimaat en ecologie ging zowat alles op slot. 
 
 
Onder leiding van onze premier Rutte, die zelf weinig opvattingen laat 
zien, maar tamelijk handig knopen kan ontwarren, liet Den Haag zich 
steeds stuurlozer en machtelozer door vooral groepen uit de 
milieubeweging, soms van anderhalve man en een paardenkop, 
dwingen via de rechter om de maatschappij bijna op slot te zetten. 
 
Al die ongecoördineerde spierballerij die de huizenbouw stopzet, 
terwijl tienduizenden immigranten het land binnenstromen, die de 
wegen niet onderhoudt, terwijl het verkeer toeneemt en die de 
boeren van het land jaagt, terwijl Nederland de beste en meest 
efficiënte voedselproducent ter wereld is. 
 
U zult zien, dankzij die opmerkelijke verkiezingsuitslag gaat nu de 
discussie kantelen. BBB heeft nu al het effect wat een katalysator 
heeft bij scheikundige processen. Ineens gebeuren dingen die 
gisteren nog onbespreekbaar waren. 
 
Voor het kabinet breken daarom barre tijden aan. De scheuren zullen 
er dwars doorheen lopen en het zou mij niet verbazen als de 
besprekingen over de begroting voor volgend jaar nét een hobbel te 
veel wordt. In dat geval zouden er zo maar Tweede 
Kamerverkiezingen kunnen zijn in het najaar, zo rond oktober.  
 



 
Is 50PLUS daar dan klaar voor? De tijd gaat snel, vooral ouderen 
weten dat goed. Laat ons dus eensgezind aan de slag gaan. Uitstralen 
dat we er weer helemaal zijn, klaar om voor alle oudere Nederlanders 
in het krijt te treden. 
 
 
 
 


